
 PROTOKÓŁ NR XXXII/2013 
 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 26 czerwca 2013 roku 
 
 
 
XXXII sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 26 czerwca 2013 roku                          
o godzinie 18.00 w sali Klubu Seniora w Kobylinie. 
W sesji uczestniczyło 13 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokółu) oraz Burmistrz Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora, 
Skarbnik Gminy - Jolanta Nowak oraz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Krotoszynie – 
Stefan Witczak i Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Krotoszynie – Krzysztof 
Jelinowski. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała. 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała, 
który powitał wszystkich zebranych. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie           
w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego       
15 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Rada Miejska jednogłośnie (13 za) przyjęła porządek obrad. 
 
 
Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji.  
2.  Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
5. Informacja dotycząca realizacji remontów i inwestycji oświatowych. 
6. Sytuacja na rynku pracy w powiecie krotoszyńskim ze szczególnym uwzględnieniem 

Gminy Kobylin. 
7. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie: rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania                    
z wykonania budżetu gminy Kobylin za rok 2012, 

b) w sprawie: udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kobylina,  
c) w sprawie: zmiany Statutu Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji 

Wiejskich  w Strzelcach Wielkich, 
d) w sprawie: nadania nazw ulicom w Kobylinie, 
e) w sprawie: zmiany uchwały Nr XLI/243/10 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia    

10 czerwca 2010 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych z tytułu 
udzielenia poręczenia wekslowego, 

f) w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXIII/116/12 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia                     
26 października 2012 r. w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki                         
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Kobylin na rok 
2013,  

g) w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 
2013 – 2025. 

h) w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2013. 
8. Wolne głosy i wnioski. 
9.  Zakończenie. 
 

 



 2

 
Ad 2 
T. DŻYGAŁA poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do 
jego treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ 
uwag nikt nie zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie (13 za) przyjęła protokół z ostatniej sesji.  
 
 
Ad 3 
W punkcie tym nikt głosu nie zabrał. 
 
 
Ad 4 
T. DŻYGAŁA zauważył, że radni otrzymali informację Burmistrza o działalności 
międzysesyjnej, stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt nie zgłosił pytań. 
Rada Miejska jednogłośnie (13 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 5 
T. DŻYGAŁA zauważył, że informacja dotycząca realizacji remontów i inwestycji 
oświatowych, stanowiąca załącznik nr 4 do niniejszego protokółu, została omówiona na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Są to propozycje zgłoszone przez dyrektorów 
placówek oświatowych. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
Rada Miejska jednogłośnie (13 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 6 
T. DŻYGAŁA zwrócił uwagę, że radni otrzymali informacje nt. sytuacji na rynku pracy         
w powiecie krotoszyńskim ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Kobylin, stanowiącą 
załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. Na sesji jest obecny dyrektor Powiatowego Urzędu 
Pracy w Krotoszynie – Stefan Witczak. 
S. WITCZAK pokrótce przedstawił przygotowany materiał. Omówił wielkość, strukturę           
i stopę bezrobocia, pośrednictwo pracy, aktywizację osób bezrobotnych. Przedstawił 
programy realizowane z rezerwy funduszu pracy i ze środków europejskiego funduszu 
społecznego 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, ze radni otrzymują takie informacje od wielu lat. Najbardziej 
by go interesowało, żeby nie było zapisów ilu jest bezrobotnych dla których nie ma pracy, bez 
prawa do zasiłku. Są tam zawarte tylko suche fakty. Wielu młodych ludzi nie ma pracy,          
z drugiej strony także wiele osób po 50-tce nie może znaleźć zatrudnienia. Urząd Pracy 
powinien zapewnić więcej miejsc pracy, przedstawić jakieś propozycje. Są rozwiązania na 
krótki okres, poprawiają one statystykę, ale nie rozwiązują problemu. 
S. WITCZAK zwrócił uwagę, że 25 % bezrobotnych to młodzi ludzie, podobnie osoby po  
50-tce. Ale kiedy przygotowywano programy dla bezrobotnych powyżej 50 lat, to były 
problemy ze znalezieniem chętnych. Firmy też niechętnie zatrudniają pracowników w tym 
wieku. Urząd także jest rozliczny z efektywności.       
P. CHLEBOWSKI podkreślił, że w materiale przedstawiono aspekt statystyczny, wypełnienie 
pewnych zadań, natomiast nie uwzględniono najważniejszego czynnika czyli człowieka. 
Rozumie, że ludzie po wielu latach pracy w jednym miejscu, boją się podjąć nową pracę, 
wejść w nowe środowisko. Najbardziej interesują go działania na rzecz powstawania nowych 
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miejsc pracy dla tych, którzy tej pracy nie mają. Zapytał, po co są urzędy pracy. Jego zdaniem 
funkcjonują na zasadzie statystyki.    
T. DŻYGAŁA zauważył, że wielu radnych chciałoby, żeby materiał był bardziej 
optymistyczny, by więcej mieszkańców dostało pracę.  
A.PACHOLSKI zapytał, czy są jakieś oferty dla rolników, czy coś się zmieniło. 
S. WITCZAK odpowiedział, że trwają prace nad nową ustawą i w tym temacie planowane są 
zmiany.  
Rada Miejska jednogłośnie (13 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 7 
a) 
T. DŻYGAŁA przedstawił procedurę rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
Kobylin za rok 2012. 
BURMISTRZ przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Kobylin za 2012 rok. 
Jego wystąpienie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. Natomiast sprawozdanie    
z wykonania budżetu gminy Kobylin za rok 2012 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokółu. 
T. DŻYGAŁA odczytał Uchwałę Nr SO-0954/33/3//Ka/2013 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 19 kwietnia 2013 r. w sprawie: 
wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Kobylin za 2012 rok 
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, stanowiącą załącznik nr 8 do niniejszego 
protokółu. 
BURMISTRZ zauważył, że sprawozdanie zostało ocenione pozytywnie. Nie zgłoszono 
żadnych wniosków ani uwag. 
 T. DŻYGAŁA poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych o wykonaniu budżetu gminy 
Kobylin za rok 2012. 
D. JAŻWIEC poinformowała, że  Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdania finansowe oraz wykonanie budżetu gminy Kobylin za rok 2013 – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdania finansowe oraz wykonanie budżetu gminy Kobylin za rok 2013 – 
3 za. 
G. OKUPNIK poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdania finansowe oraz wykonanie budżetu gminy Kobylin 
za rok 2011 – 5 za. 
T. DŻYGAŁA otworzył dyskusję.  
Ponieważ nikt z radnych głosu nie zabrał zamknął dyskusję. 
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały w sprawie: rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy Kobylin za rok 2012. 
 

UCHWAŁA NR XXXII/176/13 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 26 czerwca 2013 roku 

w sprawie : rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania                   
z wykonania budżetu gminy Kobylin za rok 2012, 

 
została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
 b) 
D. JAŹWIEC odczytała wniosek do Rady Miejskiej dotyczący udzielenia absolutorium dla 
Burmistrza Kobylina za rok 2012, stanowiący załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 

 



 4

 
T. DŻYGAŁA odczytał Uchwałę nr SO-0955/24/3/Ka/2013 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 22 maja 2013 r. w sprawie : wyrażenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Kobylin o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Kobylina za 2012 rok, stanowiącą załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
Następnie poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji 
dotyczących udzielenia absolutorium. 
D. JAŹWIEC poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie (5 za) wnioskowała                              
o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kobylina za rok 2012. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie (3 za) pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie : udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kobylina. 
G. OKUPNIK poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie       
(5 za) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie : udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Kobylina. 
T. DŻYGAŁA zauważył, że komisje nie zgłosiły żadnych wniosków dotyczących 
absolutorium i otworzył dyskusję. 
Ponieważ nikt z radnych głosu nie zabrał, zamknął dyskusję. 
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały w sprawie: udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Kobylina. 
 

UCHWAŁA NR XXXII/177/13 
Rady Miejskiej w Kobylinie  
z dnia 26 czerwca 2013 roku 

w sprawie : udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kobylina, 
 

została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
T. DŻYGAŁA pogratulował Burmistrzowi uzyskania absolutorium. 
BURMISTRZ podziękował radnym za pozytywną ocenę jego działalności, wyraził 
wzruszenie iż Rada Miejska jednogłośnie udzieliła mu absolutorium z wykonania budżetu za 
ubiegły rok. Realizacja zależała od wielu ludzi. Podziękował wszystkim tym, którzy mieli 
wpływ na prawidłowe wykonanie budżetu 2012 roku. Ma nadzieję, że budżet za 2013 rok 
zostanie wykonany zgodnie z tym, co Rada uchwaliła, a realizowanych jest wiele zadań.  
 
c) 
T. DŻYGAŁA zauważył, że projekt uchwały w sprawie: zmiany Statutu Międzygminnego 
Związku Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich w Strzelcach Wielkich, był omawiany na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych i został zaopiniowany pozytywnie. Zapytał, czy są 
pytania. Nikt pytań nie zgłosił.  
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały. 
 

UCHWAŁA NR XXXII/178/13 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 26 czerwca 2013 roku 

w sprawie: zmiany Statutu Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji 
Wiejskich  w Strzelcach Wielkich,  

 
została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
d) 
Posiedzenie opuścił radny Piotr Chlebowski. 
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T. DŻYGAŁA zwrócił uwagę, że projekt uchwały w sprawie: nadania nazw ulicom                
w Kobylinie, był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i został zaopiniowany 
pozytywnie. Zapytał, czy są pytania. Nikt pytań nie zgłosił.  
 
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały. 
 

UCHWAŁA NR XXXII/179/13 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 26 czerwca 2013 roku 

w sprawie: nadania nazw ulicom w Kobylinie,  
 

została podjęta jednogłośnie (12 za) i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
  
e) 
Na posiedzenie powrócił radny Piotr Chlebowski. 
T. DŻYGAŁA podkreślił, że projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XLI/243/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia 10 czerwca 2010 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań 
finansowych z tytułu udzielenia poręczenia wekslowego, był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych i został zaopiniowany pozytywnie. Zapytał, czy są pytania. Nikt 
pytań nie zgłosił.  
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały. 
 

UCHWAŁA NR XXXII/180/13 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 26 czerwca 2013 roku 

w sprawie: zmiany Uchwały Nr XLI/243/10 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia  
10 czerwca 2010 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych z tytułu 

udzielenia poręczenia wekslowego, 
 

została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
f) 
T. DŻYGAŁA stwierdził, że projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXIII/116/12 
Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia  26 października 2012 r. w sprawie przyjęcia Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Kobylin na rok 
2013, był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i został zaopiniowany 
pozytywnie. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił odczytał projekt 
uchwały. 
 

UCHWAŁA NR XXXII/181/13 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 26 czerwca 2013 roku 

w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXIII/116/12 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia   
26 października 2012 r. w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Kobylin na rok 2013, 
 

została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
g) 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 2013 – 2025, stanowiące załącznik nr 17 do 
niniejszego protokółu. 
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Zauważyła, że Burmistrz podpisał umowy na dofinansowanie budowy świetlicy wiejskiej      
w Starkówcu oraz na dofinansowanie przebudowy i rozbudowy świetlicy wiejskiej w Zalesiu 
Wielkim. Można już ogłosić przetarg na te zadania. Na pewno w tym roku nie zostaną one 
zakończone, więc środki na ten cel zostaną przesunięte na przyszły rok. Zmniejszy się też 
kredyt i odsetki. W związku z tymi zmianami zmieni się załącznik nr 2 dotyczący 
przedsięwzięć. 
T. DŻYGAŁA poddał autopoprawki pod głosowanie. 
Rada Miejska jednogłośnie(13 za) przyjęła autopoprawki. 
T. DŻYGAŁA zauważył, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji stałych i został zaopiniowany pozytywnie. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt 
pytań nie zgłosił odczytał projekt uchwały. 
 

UCHWAŁA NR XXXII/182/13 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 26 czerwca 2013 roku 

w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin  
na lata 2013 – 2025, 

 
została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
h) 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały sprawie: zmiany budżetu gminy 
Kobylin na rok 2013, stanowiące załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. Wyjaśniła, że 
zmiany dotyczą zarówno wydatków jak i przychodów. Środki zaplanowane na budowę 
świetlicy w Starkówcu zmniejszono o 1.004.000 zł, natomiast środki na przebudowę                
i rozbudowę świetlicy w Zalesiu Wielkim o 734.000 zł. Zostały one przesunięte na 2014 rok. 
Zmniejszono też środki na odsetki bankowe. W związku z powyższym zmniejszono 
przychody o 1.761.780 zł.  
T. DŻYGAŁA poddał autopoprawki pod głosowanie. 
Rada Miejska jednogłośnie(13 za) przyjęła autopoprawki. 
T. DŻYGAŁA zauważył, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji stałych i został zaopiniowany pozytywnie. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt 
pytań nie zgłosił odczytał projekt uchwały. 
 

UCHWAŁA NR XXXII/183/13 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 26 czerwca 2013 roku 

w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2013, 
 

została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad 8 
T. DŻYGAŁA zapytał dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg – Krzysztofa Jelinowskiego, 
kiedy na terenie Gminy Kobylin na drogach powiatowych znikną dziury. 
K. JELINOWSKI odpowiedział, że jeśli nie będzie padać, to w Gminie Kobylin do końca 
przyszłego tygodnia wszystkie drogi zostaną wyremontowane. Przedstawił kolejność prac na 
poszczególnych drogach.   
Przeprosił za utrudnienia, które mogą nastąpić w wyniku prac w Rzemiechowie. Na długości 
183 m będą prowadzone roboty drogowe - zostanie poszerzona droga do 6 m.  
Na drodze Baszków – Kobylin będzie konserwowana nawierzchnia do mostu w Kobylinie. 
Następnie powierzchniowe utrwalenie zostanie zastosowane na drodze z Kuklinowa przez 
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Rojew do Dzierżanowa. Na te prace wyłoniono już wykonawcę i ustalono termin ich 
wykonania do 15 lipca br.  
Pozostałe po przetargach oszczędności zostaną przeznaczone na kolejne powierzchniowe 
utrwalenie w Gminie Kobylin – będzie remontowana droga od Nepomucenowa w kierunku 
Wielowsi Na terenie tej gminy zostanie wykonana całość odcinka – 4.800 m2, dalej na ile 
starczy środków.  
Nie udało się pozyskać rumoszu od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Asfaltowych na 
ul. Berdychowską. Rada Powiatu zabezpieczyła środki finansowe na  zakup tłucznia. 
P. CHLEBOWSKI zapytał, jakie prace mają zostać wykonane na ul. Berdychowskiej. Czy 
droga zostanie tylko posypana z wierzchu, czy też zostanie wykopane koryto i będzie 
utwardzona. Poza tym zapytał o wykaszanie rowów. 
K. JELINOWSKI  odpowiedział, że prace na ul. Berdychowskiej będą polegały na zasypaniu 
i zawałowaniu drogi na odcinku nieutwardzonym do mostu.         
Udało się rozpocząć remont drogi w Rzemiechowie.  Zaplanowano odcinek 460 m drogi, bez 
chodników. W tym roku wykonanych zostanie 180 m. W tej miejscowości pozostało jeszcze 
niecało 50 m kanalizacji deszczowej do wykonania.  
Poinformował o nieciekawej sytuacji na moście w Wyganowie w kierunku Fijałowa. Dziś 
przedstawił propozycję Zarządowi Powiatu, by przeprowadzić ekspertyzę tego obiektu. 
Poczeka na opinię ekspertów i wtedy zapadanie decyzja co zrobić. Po ostatniej zimie puściła 
izolacja i beton zaczyna odpadać od zbrojeń. Most wybudowano w 1952 r., więc już 60 lat 
jest eksploatowany.     
Nie poda terminu skoszenia poboczy. Kosiarka jest uruchomiona, ale nie wie kiedy dotrze na 
drogi w Gminie Kobylin. 
P. CHLEBOWSKI zapytał, czy jest tylko jedna kosiarka i jeden pracownik. 
K. JELINOWSKI zauważył, że są różne odcinki. Jedne ścina się szybko bo wystarczy jeden 
przejazd, inne wymagają więcej pracy i przejazdów. Nie może do tego typu prac przeznaczyć 
kosiarek rotacyjnych. . 
I.NOWAK podkreślił, że listopadzie ub.r. Z-ca dyr. Jelinowskiego odebrał zgłoszenie, że       
w Zalesiu Wielkim obok krzyżówki leżą kamienie. W tej sprawie ukazał się w lokalnej prasie 
artykuł, ale zdjęcie nie dotyczyło miejsca o którym mówił. Jeśli doszłoby do kolejnej takiej 
sytuacji, to redaktorzy powinni zgłosić się do tej osoby, która zgłasza dany temat. Teraz ma 
wrogów, ponieważ zrobiono zdjęcie posesji, gdzie panuje wzorowy porządek. Zaproponował, 
by przeproszono właścicieli nieruchomości, które przedstawiono na zdjęciu. Dziennikarka 
miała numer posesji, przy której leżą te kamienie.  Kiedy Z-ca dyrektora sprawdzał to 
zgłoszenie, powinien się zgłosić do niego. Kamienie leżą do dziś i niepotrzebnie opisano to   
w artykule. 
Także w listopadzie ub. r. zgłaszał krzewy przy drodze do wycięcia. Nic nie zrobiono, a dziś 
jedna z mieszkanek wyzwała go za odarty samochód.  
W Zalesiu Wielkim 2 – 3 lata temu wykonano mostek, przy którym był murek 
zabezpieczający. Murek ten został przewrócony. Poprosił, żeby przyjechać i zobaczyć. 
Już dawno zgłaszał potrzebę zainstalowania lustra na krzyżówce w Zalesiu Wielkim. Około    
2 – 3 lat temu wybrano nawet miejsce i nic.  
Droga powiatowa do Gumienic łącząca naszą Gminę z Gminą Pogorzela 2-3 lata temu została 
wyłożona tłuczniem. PZD miał jeszcze posypać czymś ten tłuczeń. Nic nie zrobiono. 
Kamienie zostały powyrywane i teraz w drodze są duże dziury. Zapytał, czy dyrektor wie 
gdzie to jest. 
Zapytał, czy chodnik w Zalesiu Wielkim w kierunku Łagiewnik jest już skończony. 
Mieszkańcy nie wiedzą, czy to już koniec, czy będzie dalej budowany. 
Poprosił też o przejechanie drogą z Zalesia Wielkiego przez Zalesie Małe do Górki                   
i sprawdzenie pobocza. 
BURMISTRZ poinformował, że w Kuklinowie skończono remont świetlicy. Na ten cel 
otrzymaliśmy 110.000 zł dofinansowania ze środków unii Europejskiej.  
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Jesteśmy w trakcie budowy dwóch ulic w Kobylinie – ul. Kościelnej i ul. Wałowej. Koszt 
tych zadań to ok. 1.000.000 zł., zakończenie zaplanowano na sierpień br.  
Ogłosiliśmy przetarg na remont świetlic w Rojewie i Nepomucenowie. Koszt tych zadań po 
przetargu wynosi 125.000 zł.  
W trakcie realizacji jest I etap budowy oświetlenia ulicznego. Nowe punkty buduje firma 
„Elektroinstal” z Ostrowa Wlkp. za kwotę 237.000 zł.  
Przedwczoraj podpisał ze Skarbnik w Poznaniu  umowy o dofinansowanie ze środków 
unijnych budowy świetlicy wiejskiej w Starkówcu  oraz przebudowy i rozbudowy świetlicy 
wiejskiej w Zalesiu Wielkim. Na zadanie w Starkówcu otrzymamy dofinansowanie                
w wysokości 500.000 zł, natomiast w Zalesiu Wielkim 444.000 zł. Te zadania były ujęte        
w budżecie na ten rok. W najbliższych dniach ogłosi dwa oddzielne przetargi, z terminem 
wykonania prac na sierpień 2014 r. 
Przypomniał, że od 1 lipca br. zmieni się system gospodarowania odpadami i odpady będą 
odbierane od każdego właściciela nieruchomości. Na stronie internetowej Urzędu została 
umieszczona informacja w tym zakresie – kalendarz odbioru odpadów oraz wytyczne 
dotyczące segregacji. Te materiały razem z workami do segregacji dotrą do mieszkańców      
w ciągu najbliższych dni. Przez 3 miesiące z terenu gminy Kobylin odpady będzie odbierało 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Krotoszynie. W mieście 
Kobylin odpady zmieszane będą odbierane cztery razy w miesiącu  a segregowane dwa razy. 
Natomiast na wsiach zmieszane dwa razy w miesiącu a segregowane raz na miesiąc. Stawkę 
od osoby przy segregowaniu odpadów uchwalono w wysokości 12 zł, natomiast 
niesegregujący zapłacą 18 zł. Prawdopodobnie te stawki w lipcu pozostaną w takiej 
wysokości. Na 28 czerwca br. zwołał Zgromadzenie Związku Międzygminnego EKO 
SIÓDEMKA. Członkowie Związku będą dyskutować o obniżeniu stawek i zwolnieniach. 
Przetarg na odbiór odpadów nie zostanie rozstrzygnięty do końca czerwca, dlatego na razie 
zlecono te prace z wolnej ręki. Gminę Kobylin i Gminę Krotoszyn obsługuje PGKiM, Gminę 
Zduny firma P.W. JANMAR January Bella, Gminę Cieszków CHOMA S.C. Rafał Choma      
a Sulmierzyce Zakład Oczyszczania i Gospodarki Odpadami MZO S.A. w Ostrowie Wlkp. 
Umowy zostały spisane, kwoty uzgodnione. Przeliczono koszty i postanowiono obniżyć 
stawki. Planują też w rodzinach wielodzietnych powyżej dwójki dzieci, od trzeciego dziecka 
do 18 lat bądź do 25 jeśli się uczy, ustalić symboliczna opłatę w wysokości 1 zł. Przeprosił 
dyrektorów szkół, że w związku z posiedzeniem Zgromadzenia, że nie będzie mógł 
uczestniczyć w niektórych zakończeniach roku szkolnego. Mieszkańcy powinni czekać na 
worki i zapoznać się z terminami odbioru. Gmina została podzielona na 5 regionów, dwa       
w mieście i trzy na wsiach. Pierwszą opłatę należy wpłacić do 10 sierpnia br. na rzecz 
Związku. W otrzymanych materiałach będzie podane konto i sposób zapłaty. 
Na posiedzeniu komisji stałych radny Pacholski zadał pytanie o ilość złożonych deklaracji. 
Poinformował, że z miasta wpłynęło 710 deklaracji, natomiast ze wsi 880 deklaracji. Łącznie 
objęły one ponad 7 tys. osób. Teraz będziemy weryfikować deklaracje i konfrontować z każdą 
nieruchomościami. Jeśli ktoś nie złożył deklaracji, to Związek musi wszcząć postępowanie    
w celu jej złożenia. 
P. CHLEBOWSKI nawiązał do tematu ruchu drogowego w Kobylinie. Przy markecie 
„Biedronka” wyjeżdżając z ul. Strzeleckiej nic nie widać przy skręcie w lewo. Zasadne jest 
ustawienie lustra, by widzieć nadjeżdżających od strony dworca. Rozwiązaniem mogłoby być 
także rondo, ale nie ma tam miejsca. Poza tym lustro powinno też zostać ustawione obok 
sklepu „Niebieski”, by wyjeżdżając spod znaku „Stop” widać było ul. Strzelecką. Lustro było 
już w tym miejscu.  
K. JELINOWSKI zauważył, że sołtys Nowak zgłosił kilka tematów. Niektóre sprawy słyszy 
po raz pierwszy. Poprosił, żeby te wszystkie zagadnienia przesłać do Powiatowego Zarządu 
Dróg. Niektóre z nich będzie musiał przedstawić na poszczególnych komisjach. 
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I.NOWAK wyraził zdziwienie. PZD posiada pracowników, sprzęt, są określone kilometry 
dróg powiatowych – można przejechać po wszystkich odcinkach i będą mieli wiedzę o stanie 
dróg. Mieszkańcy muszą im zgłaszać różne problemy, a jak nie przypomną, to temat się 
przedawnia. Wynika z tego, że to my kierujemy PZD wyznaczając im co mają robić. 
      
Radnym Rady Miejskiej rozdano regulaminy korzystania z kompleksu sportowego „ORLIK 
2012”, hali środowiskowo-sportowej, stadionu KS PIAST, hali sportowej „Pilawa” i boiska 
tartanowego przy Zespole Gzisz, stanowiące załącznik nr 21.                       
 
Ad 9 
Po wyczerpaniu porządku obrad  sesję Rady Miejskiej w Kobylinie zakończono o godzinie 
20.20. 
 
 
 
 
Protokółowała :                                                                            Przewodniczy ł :                                                           
 
Magdalena Nowakowska                                                            Przewodniczący 
           inspektor                                                                             Rady Miejskiej  
                                             
                                                                                                    Tadeusz Dżygała 
 

 


